



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လၢဒံၣ်စ့ဘၣ် ၁၉သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်/ KHRG လံာ်ကတြူၤအါရံၤ 23-218-11

မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- သဝီဖိ (၂)ဂၤ ဘၣ်ဒိလၢဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်အယိ ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၃န့ၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤ ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိယီၤဘၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်အဂ့ၢ်ဖဲ လၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၃န့ၣ် ဖဲဘုသိၣ် ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၉သီ, ၂၀၂၃န့ၣ် ဂီၤခီၣ် ၉:၀၀န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် စီၤယ--- (သးန့ၣ် ၅၅န့ၣ်) ဒီးနီၢ် ၀--- (သးန့ၣ် ၃၂န့ၣ်) လၢအမ့ၢ် ဟ--- သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူာ်သဝီဖိ (၂)ဂၤအံၤ ယီၤဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ် ဖဲ အဝဲသ့ၣ်လဲၤကျိဝဲအခါန့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်အံၤ ပီၢ်ဖးထီၣ်အယိ စီၤယ---အခိၣ်ထွဲတကပၤဘၣ်ဒိဒီး မ့မ့ၢ် နီၢ်ဝ---တခီ အခိၣ်ခံကပၤလၢဘၣ်ဒိဒီးနးကလဲာ် တုၤဒၣ်လဲာ်တုၤကွဲာ်ဝဲဒၣ်ခိၣ်လၢန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ (၂) ဂၤအံၤ ဘၣ်လဲၤဒီးကူၤစါယါဘျါ အသးလၢတၢ်ဆါဟံၣ် (၂) ဖျါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကရူာ်ကရိလၢ ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ် တအိၣ်နီတဖုဘၣ်ဆၣ် ဟ---သဝီဖိသ့ၣ် တဖုာ် ဟ့ၣ်မၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ် ဒီးကသံၣ်ကသီတၢ်လၢကူၤလၢစ့တနီၤန့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး ကဲထီၣ်သးဒီး စီၤယ--- ဒီးနီၢ် ၀--- ဝံၤအလီၢ်ခဲ အဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ဆၢမဲာ်ဘၣ်ဝဲဒီး ဟံၣ်ဖိယီၤတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိၣ်သးသမူ တၢ်ကီၢ်တၢ် ခဲသ့ၣ်တဖုာ်န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ် အိၣ်လၢဟီၣ်ကဝီၤပုၤဝးဝးဒိအံၤအယိ ကဲထီၣ်တၢ်လီၤပျံၤလီၤဖးလၢ ဟ---သဝီဖိ သ့ၣ်တ ဖုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးကဲထီၣ်သး
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ	လၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၉သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ဟ---သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူာ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤဖဲ လၢယုၤလဲ ၂၀၂၃န့ၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အံၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤ မၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအံၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖုာ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖုာ်အံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖုာ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအံၤ လၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအါထီၣ်အံၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤပုၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ် ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	စီၤ ယ---	နီၢ်ဝ---
သးနီၣ်	၅၅	၃၂
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	ထီၣ်ပှၤ	ထီၣ်ပှၤ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	မၤအိၣ်ကျိး	ဒီးလဲၣ်ဆူၣ်တၢ်
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဟ---သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်	ဟ---သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သူးကျိၤ/သူးရ့ၣ်/သူးတြီၤ	အိၣ်သုၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ /သူးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသူးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သူးရ့ၣ် (၁၅)	ဒွဲၣ်လိ ဒီးလူၢ်သီ ကီၢ်ဆၣ်	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပုးပှၤန့ၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

ပျီပှၤပှၤမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ် သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤလၢ ဟ---သဝီဖိတၢ်အအိၣ် ဒီးသဝီဖိ တၢ်အံၤ မ့ၢ်ပှၤလၢအလဲၣ်အိၣ်သကိးဘၣ်ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် (၂) ဂၤအံၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ (သဝီဖိလၢတၢ်မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်ဒီးအီၤတၢ်အံၤ) မၤလီၤတံၢ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ခီဖျိအတၢ်လဲၣ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်သကိးဘၣ်ဝဲဒီး ဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပိာ်ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် (၂)ဂၤအံၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်အဃိ ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်အုၣ် သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါလၢ ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအနီၢ်ကစၢ်အိၣ်လိၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီာ်- ပာ်ဖျါတက်ကဲထိန်သးအဂုးအကျိလးလးပွဲးပွဲးတက့ာ်

ဟ်ဖျါတက်ကဲထိန်သးအဂုးအကျိလးလးပွဲးပွဲးတက့ာ်.

ဖဲလါဖျါတြုအါရံ၊ ၁၆သီ၊ ၂၀၂၃နံာ် ဂါခီ ၉း၀၀ နာ်ရံာ်အဆာကတီာ်န့ာ် သဝီဖိ ဒီဖိပာ် (၂)ဂါလးအအိန်ဖဲ ဟ---သဝီ၊ မဲာ်ကျိကရူာ်၊ ဘုသိန်ကီာ်ဆာ်၊ မုာ်တြိာ်ကီာ်ရံာ်အပူးအံ၊ လဲကျိဝဲာ်လး ကကရါထီာ်က့၊ အတံးဖဲအိန်မဲာ်အိန်လီာ်အဂီာ်န့ာ်လီာ်။ ဖဲလးအဝဲသ့ာ်လဲယဲလးတံာ်လီာ်တတီ၊ လးကကျိဝဲာ်ဂါအခါ စီယ--- (သးနံာ် ၅၅နံာ်) ယီာ်ဘာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်တဖျါ အယိ အခိန်ဘာ်ဒိ (ဒီးဘာ်ဒိတံာ်ကွံာ်ဝဲဒာ်) န့ာ်လီာ်။ တက်ကဲထိန်သးဝဲတဘျီယီ ဖဲစီ ယ--- အဖိမုာ် နီာ်ဝ--- (သးနံာ် ၃၂ နံာ်) ကလဲမဲာ်စါအါအခါ အဖိမုာ်ယီာ်ဘာ်စ့ာ်ကီး ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်တဖျါအယိ အခိန်ခံကပလး၊ ဘာ်ဒိနးနးကလဲာ် တုဒော် လဲာ်သိန်တံာ်ကွံာ်ခံကပလးန့ာ်လီာ်။

ဟ---သဝီဖိသ့ာ်တဖျါ သ့ာ်ညါထွဲဝဲတက်ကဲထိန်သးအံ၊ မုာ်လးအဝဲသ့ာ် နာ်ဟူဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ် ပီာ်ဖဲထီာ်သိန်အယိ ဒီးအဝဲ သ့ာ် လူဆဲးကျိးဝဲသဝီဖိအဂါလးအအိန်ဘူးဒီးတက်ကဲထိန်သးလီာ်သ့ာ်တဖျါ ဃုာ်ဒီးလီာ်ကဝီ၊ **ကညီဒီကလုာ်စါဖိန်ကရါ** (KNU) ခိန်နာ်သ့ာ်တဖျါန့ာ်လီာ်။ တက်ကဲထိန်သးဒီးအံဝဲအလီာ်ခံ လီာ်ကဝီ၊ KNU ခိန်နာ်သ့ာ်တဖျါ ဒီး ဟ--- သဝီဖိတနီ၊ လဲဆူတက်ကဲထိန်သးလီာ် လးအဘူးဒီးသဝီတတီအံ၊ ဒီးဟဲက့စိာ်က့၊ ပုတုာ်ဘာ်တံာ်သဝီဖိလးအဘာ်ဒိ (၂) ဂါအံ ဆူသဝီပူန့ာ်လီာ်။ ဝဲအလီာ်ခံ သဝီဖိသ့ာ်တဖျါ လဲဆူပုတုာ်ဘာ်တံာ် (၂) ဂါအံဆူ တံာ်ဆါဟံာ် လးဖုာ်ပုာ်ပုာ် ဒီး မုာ်တံာ်ဆါဟံာ်လးအအိန်လး ပယီသး **ထံကီာ်တံာ်ပာ်တြိးကီာ်ကးကရါ** (SAC) တံာ်ပာ်ဆူရံာ်ကျဲအဖိလံာ်န့ာ်လီာ်။ ပုတုာ် ဘာ်တံာ်အကျိတဂါ ဟ်ဖျါထီာ်အတံာ်တုာ်ဘာ်လး ပယီသးဆူရံာ်ပုမဲာ်တံာ်ဖိသ့ာ်တဖျါ တအဲဒီးကွါထွဲအဝဲသ့ာ်ဂုဂုဘာ် မုာ်လးအဝဲသ့ာ်ယီာ်ဘာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်အံ၊ တမုာ်ပယီသးဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်ဘာ်အယိန့ာ်လီာ်။ ဒ်သီးဒီးသဝီဖိ (၂) ဂါအံ၊ ကဒီးနာ် ဘာ် တံာ်ကုဆါယါဘျါဂုဂုဘာ်ဘာ်အဂီာ် ဟ---သဝီဖိသ့ာ်တဖျါတဲသကီးတံာ် ဒီးအာ်လီာ်တုာ်လီာ်သကီးဝဲလး ကလဲဒုး အိန်ဒုးအိ ပယီသးဆူရံာ်ပုမဲာ်တံာ်ဖိသ့ာ်တဖျါ ဒ်အမုာ် ဆီ ဒီးတံာ်အိန်အဂါသ့ာ်တဖျါန့ာ်လီာ်။

လီာ်ကဝီသဝီဖိသ့ာ်တဖျါ နာ်ဝဲလး ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်လး စီ ယ--- ဒီး နီာ် ဝ--- ယီာ်ဘာ်ဝဲအံ၊ ဘာ်တံာ်ဒီးလီာ်အါလး **ကညီ ဒီကလုာ်တံာ်ထုာ်ဖျါသးမုာ်ဒိန်** (KNLA) သးရံာ် (၁၅) သးဖိတဖျါ မုာ်လး KNLA ဒုးသ့ာ်ညါဆိဟ်လီာ်ကဝီသဝီဖိတဖျါလး အဝဲသ့ာ်ဒီးလီာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်ဖဲဟိန်ကဝီဝဲအံအပူးအိန်အယိန့ာ်လီာ်။ KNLA သးဖိတဖျါ ဒုးသ့ာ်ညါဆိ လီာ်ကဝီသဝီဖိတ ဖျါတနွဲလး အဝဲသ့ာ်ဒီးလီာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်ဖဲ စီယ--- ဒီး နီာ် ဝ--- ယီာ်ဘာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်ဟိန် ကဝီတဖျါအပူးန့ာ်လီာ်။ KNLA မါ က---သဝီဖိတဖျါ လးအအိန်ဖဲ မးထီကရူာ်၊ ဒွဲာ်လီကီာ်ဆာ်ပူအံ၊ ကဒုးသ့ာ်ညါစ့ာ်ကီး တံာ်ဒီးလီာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ် အဂုးအံ၊ ဆူသဝီအဂါလးအအိန်ဘူးဒီး ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်အိန်အလီာ်သ့ာ်တဖျါန့ာ်လီာ်။ သဝီဖိယီာ် ဘာ်ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်အလီာ်အံ၊ အိန်ဘူးဒီး ပယီသး ခိန်သးရံာ် (ခလရ-၁၉) ဒီး (ခလရ-၆၄၂) သးကလးန့ာ်လီာ်။ ဟ---သဝီဖိတဖျါ ဃုာ်ဒီးပုတုာ်ဘာ် တံာ်အနီာ်ကစါ (၂)ဂါအံ၊ တထီာ်ဘာ် ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်တံာ်လီာ်ဘာ်ယိန်တံာ်မဲာ်လီနီတဘျီဘာ်န့ာ်လီာ်။ (**ကညီပုလီာ်အိန်ကမ့ ကမံတံး** CIDKP မုာ်ပုသ့ာ်တဖျါလး အဟူးဂဲာ်တီခိန်ရိန်မဲဘာ်ဃး မ့ာ်ပီာ်တံာ်လီာ်ဘာ်ယိန်တံာ်မဲာ်လီတံာ်ရဲာ်တံာ်ကျဲတဖျါအံ၊ န့ာ်လီာ်။)

သဝီဖိ စီ ယ--- ဒီး နီာ် ဝ--- (၂)ဂါလးအံ၊ စးထီာ်လးအဝဲသ့ာ်ဘာ်ဒီးဒီး ဟိန်လံာ်မ့ာ်ပီာ်ဝဲအလီာ်ခံန့ာ် တဒီးနာ်ဘာ် တံာ်ဆိန်ထွဲမဲာ်လး တံာ်ကရါကရီနီတဖုအအိန်ဘာ်န့ာ်လီာ်။ ဖဲသဝီဖိ (၂)ဂါအံ၊ ထီာ်တံာ်ဆါဟံာ်ဖဲ ပယီသးတီခိန်ရိန်မဲ တံာ်

ဆါဟံၣ်တဖျါအံၤဖဲ ဖၣ်ပူၤတၢ်ပူၤတၢ်ခွဲးဝံၤအလီၢ်ခံ ကဘၣ်ဖဲလါဖျါတြုၤအါရံၤ လွံၢ်နွံတနွံန့ၣ် ပုၤလဲၤဆၢကဒါအီၤဆူ တၢ်ဆါဟံၣ်အဂၢၤတဖျါ (တသ့ၣ်ညါအမံၤဘၣ်) န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ တၢ်လဲၤအိၣ်သကိးဒီးမၤတၢ် ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ် ဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်တၢ်တဖျါဝံၤအလီၢ်ခံ ဆဲးကျိးဆဲးကျါက့ၤပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် (၂)ဂၤအံၤတန့ၢ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိ စီၤ ယ--- ဒီး နီၢ် ၀--- (၂) ဂၤလၢအံၤန့ၣ် ဟဲက့ၤလီၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲၣ်သ့ၣ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဒီးစ့ၢ်ကိးတၢ်မၤစၢၤနီၣ်တမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢအပူၤကွံာ်တချးဒီးလၢ ပယီၤသုးမိၤစိရိၤဟံးန့ၢ်ဆူၣ်ထံကီၢ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤဒီးဘၣ်အခါန့ၣ် စီၤယ -- - ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်တၢ်ဒီးလဲၤသးလၢတနံၤဘၣ်တနံၤဂီၢ်တၢ်မၤလၢ အဟံၣ်ဖိယီဖိ တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ် ဒီးမ့ၢ် နီၢ် ၀--- တခီ ဒီးလဲၤဆူၣ်တၢ်လၢပုၤဟံၣ် ဒီးတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲၣ်သ့ၣ်တူၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၢ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး ဒ်အံၤအယီ ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်မ့ၢ်လၢအဝဲၣ်သ့ၣ်ခိၣ်တူၢ်အယီ ဒီးဖဲးတၢ်မၤတၢ်ဒိလၢအပူၤကွံာ်တသ့လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟ---သဝီဖိသ့ၣ်တဖျါ လဲၤဖဲးလဲၤမၤအိၣ်က့ၤတၢ်လၢအတၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်လီၢ်တဘျီလၢဘၣ် မ့ၢ်လၢဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၢ်သ့ၣ်တဖျါအိၣ်ဝဲဒီးတရံးလၢဟီၣ်ကဝီၤသ့ၣ်တဖျါအပူၤယီ ဒီး သဝီဖိ (၂) ဂၤယီၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲဒီးနးကလဲာ်အယီ မ့ၢ်တၢ်လၢအဒူးအိၣ်အါထီၣ်တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးသ့ၣ်တဖျါလၢသဝီဖိသ့ၣ်တဖျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၄)တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်တၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖျါအံၤအဂီၢ် ဟ့ၣ်ခီဖျိဝဲဆူ သဝီဖိလၢအလဲၤထံၣ်လိာ်သး ဒီးအဝဲၣ်သ့ၣ် ဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်တဂၤအံၤ ဒီးမ့ၢ်အမ့ၢ်သဝီဖိတဂၤလၢ ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်ဒီးအီၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖျါအံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိဒိဖိဟံ (၂) ဂၤ လၢအမ့ၢ် စီၤယ-- ဒီးနီၢ် ၀--- လၢအဘၣ်ဒိခီဖျိဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၢ် ပိၢ်ဖဲးထီၣ်အယီ ဖဲလါဖျါတြုၤ အါရံၤ ၁၆သီ, ၂၀၂၃န့ၣ် ဖဲတၢ်လီၢ်လၢအဘူးဒီး ဟ--- သဝီ, မဲာ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၢ, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ ဒီးလဲၤဒီးကူဆါယါဘျီအသးလၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-သဝီဖိ)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျါကိာ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျၢၣ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုးသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပျၢၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဝိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကျၢၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.